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FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Fritidsudvalgets møde den 8. ----- «—
marts 2017

Mødelokale F6 kl. 16.00

Referat

36 Godkendelse af dagsorden 

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse s 8. 

Normalforretningsordenen s 3.

Beslutning

Godkendt.

32 Meddelelser 

Sagsfremstilling
• Frivillighedsstrategi: der er indkommet 40 høringssvar til strategien. Kultur- og Fritid er i gang med at 

bearbejde materialet, så det kan fremlægges for fagudvalgene i april.
• Status på idrætscenterdannelse i Jægerspris og Skibby

Beslutning
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Orientering om foreningsliv i Ferslev, undersøgelse af behov for hegn ved 

Pedershave og mulighed for udvalgsmødet 7. juni afholdes på Hammergården.

Taget til efterretning.

28 Projekt Læseløft 

Sagsfremstilling

Frederikssund Bibliotekerne har sammen med Egedal og Herlev Biblioteker 

modtaget tilskud fra Udviklingspuljen for folkebiblioteker - og pædagogiske 

læringscentre under Slots- og Kulturstyrelsen til projektet: "Læseløft 10 -  13 årige 

- med frivillige i skoler og biblioteker". Projektet løber over to år, og der er bevilget 

683.000 ler.

Frederikssund Bibliotekerne er ansvarlig for projektet, som afvikles i samarbejde 

med konsulentfirmaet Knudsen Syd.

I projektet er der fokus på at videreudvikle de erfaringer, der er med samarbejder 

mellem bibliotek og folkeskole om børns læsning og kulturelle dannelse, og i dette 

projekt specifikt med inddragelse af frivillige også i skoletiden. Det er nyt i 

Danmark, men kendes fra Holland. Her har man succes med målrettet at 

rekruttere forældre, bedsteforældre, naboer og andre, der har læselyst som 

hjertebarn. Via forskellige workshops har de frivillige lært at støtte op om det 

enkelte barns læsetræning og læselyst både på biblioteket, i hjemmet og i skolen, 

som et supplement til skolens undervisning.

Hver af de 3 kommuner skal i forløbet samarbejde tæt med en eller to skoler, så 

der i fællesskab udvikles frivilligkurser til forældrene, bedsteforældrene etc.

Formålet med projektet er:

• at understøtte børns læsefærdigheder/læselyst i skolen, på biblioteket og i hjemmet.
• tilføre de forskellige læreprocesser nye vinkler med hjælp fra frivillige tæt på den enkelte elev
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• udvikle yderligere modeller for samarbejde mellem skole og bibliotek.

Et af målene er naturligvis at motivere og inspirere børn i alderen 10-13 år til at 

læse mere uanset trin/niveau, da det er centralt for børnenes videre uddannelse 

at have gode læsefærdigheder. Projektet skal desuden medvirke til at udvide 

skole- og bibliotekssamarbejdet.

I løbet af projektperioden vil man søge at koble andre biblioteker på projektet. På 

nuværende tidspunkt er 10 andre biblioteker interesserede i senere at blive 

tilknyttet projektet.

I projektet vil der naturligt blive bygget videre på andre koncepter i relation til den 

åbne skole, og der vil undervejs blive gennemført fælles faglige seminarer med 

inddragelse af eksperter.

I efteråret 2018 afholdes en konference med eksterne oplægsholdere fra bl.a. 

Holland og Finland, hvor også erfaringerne fra dette projekt bliver videreformidlet.

Efter afslutning af projektet vil der blive arbejdet på, at de frivillige fortsætter i 

læseaktiviteter, og at der kan afholdes flere frivilligkurser med nye deltagere.

Økonomi

Økonomi har ikke bemærkninger, da sagen ikke har bevillingsmæssige 

konsekvenser.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.
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3^ Kulturpris 2017 tidsplan

Lovgrundlag

Kulturpuljen.

Sagsfremstilling

Kulturprisen 2017.

Administrationen kommer her med et forslag til en tidsplan for Kulturpris 2017 

samt et forslag til en ændring af procedure og afholdelse:

Tidsplan:

15. maj: åbnes for indstillinger og der sendes pressemeddelelse herom.

23. august: deadline for indstillinger.

13. september: Fritidsudvalget udvælger en vinder.

2i. september: prisen overrækkes.

Til orientering er den 21. september midt i Frederikssund Teaterfestival ugen.

Forslag til ændring af procedure og afholdelse:

Hidtil har Fritidsudvalget nomineret tre af de indstillede og udpeget en vinder 

deriblandt. De nominerede har hver inviteret fem gæster, og vinderen afsløres ved 

arrangementet.

Kultur og Fritid foreslår, at alle indstillede og de som indstiller inviteres til et glas
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og en prisoverrækkelse. Vinderen er fortsat hemmelig frem til dagen.

Det vil gøre festen mere åben for de mange, der gør en aktiv indsat for kulturlivet, 

og giver en anledning til at anerkende deres indsats.

Vinderen vil fortsat modtage en check på 15.000 ler. lige som der fastgøres en 

plakette foran Langes Magasin.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes en beslutning.

Beslutning

Godkendes, idet formen for afvikling afventer indstillingsprocessen.

a o  Kulturpulien: Nye større begivenheder ansøgning om tilskud 

Lovgrundlag

Retningslinjer for Kulturpuljen - Nye større begivenheder.

Sagsfremstilling
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Administrationen søger Kulturpuljen om 50.000 ler. til at medfinansiere en 

tværgående indsats omkring udvalgte offentlige rum i Frederikssund By.

Der søges således om midler til materialer til opbygning af midlertidige 

byrumsinstallationer, som vil være en del af bylivet i Frederikssund fra 20. maj -  

27. august 2017.

Projektet går på to ben; midlertidige byrumsinstallationer og en 
proces.

Byrumsinstallationerne skal danne ramme for en proces, der sikrer inddragelse af 

erhvervslivet, borgerne og andre interessenter i den videre udvikling af bymidten. 

Inddragelsen skal sikre, at de fremtidige tiltag vil afspejle de faktiske behov, der er 

for at forbedre bylivet og detailhandlen.

PROJEKTET

Projektet bygger på et tværfagligt samarbejde mellem Frederikssund Kommune 

(Kultur &. Fritid og By &. Landskab), Frederikssund Turisme og Erhverv og tre lokalt 

forankrede, selvstændige virksomheder: Foli Media, Stedsvis og Kultiva.

Formålet er at lave en sammenhængende byrumsindsats i Frederikssund By, der 

viser byen fra dens bedste side og samtidig eksperimenterer med brugen af byens 

forskellige rum.

Projektet kobles op på Frederikssund Kommunes Fritidspolitik og 'Handlekatalog 

for tiltag i 4 bymidter'.

Formålet med projektet er:

• At skabe en levende by henover forår og sommer 2017.
• Indgå i tværgående samarbejder med fælles interesse: liv i byen.
• Eksperimentere med udvalgte byrum med henblik på at kvalificere beslutningerne om mere 

permanente tiltag i tråd med anbefalingerne i "Handlekatalog for tiltag i 4 bymidter”.
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Ansøgningen er betinget af beslutningen i Teknisk Udvalg (TU) den 
8. marts, hvor udmøntningen af "Handlekatalog for tiltag i 4 
bymidter” (juul & Frost) behandles.

TU orienteres om denne ansøgning på deres møde den 8. marts.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.

Indstilling

Kultur- og Fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes beslutning.

Beslutning

Ansøgningen sendes i høring i KUF, høringssvaret fremsendes til udvalget.

Udvalget bevilger 25.000 ler. til projektet, med forbehold for at der ikke kommer 

væsentlige indsigelser i høringssvaret fra KUF.

• Frederikssund Bv Kickstartes

41 KIB plan - strateaiplan for kultur, idræt oa bevægelse i Vinae 

Sagsfremstilling

Frederikssund Kommune har i samarbejde med Lokale- og Anlægsfonden fået 

lavet en strategiplan for kultur, idræt og bevægelse i Vinge.
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Kultur, idræt og bevægelsesplanen (KIB-planen) er udarbejdet af Dansk 

Bygningsarv og Polyform Arkitekter med inddragelse afen lang række aktører, 

heriblandt lokale aktører indenfor Frederikssund Kommunes fritidsliv, Idrættens 

Analyseinstitut (IDAN) og repræsentanter for de kommende beboere i Vinge -  

Deltakvarteret. Fritidsudvalget har desuden deltaget i en workshop i forløbet.

KlB planen er et omfattende værk, der beskriver et fremtidsbillede for området. 

Planen er bygget op omkring tre temaer:

• Lokale mødesteder
• Kultur som dynamo
• Den vilde natur

Temaerne struktureres via en fysisk zoneopdeling og konkretiseres gennem fire 

visionsprojekter:

• Børnekulturforum
• Aktivitetssø
• Bakkebanen
• Hjertestien

Implementeringen af den endelige KIB-plan bør ske med udgangspunkt i de seks 

udviklingsprincipper, der er beskrevet i planen, og som også gør sig gældende for 

grundtankerne bag Vinge.

1. Medskabelse og pionérånd skal styrkes, og medborgerskabet skal være en central driver i 
Vinges hverdagsliv.

2. Der skal tænkes i møder og i livssituationer, og begge dele skal bygge fællesskabet op.
3. De fysiske rammer skal understøtte et fremtidigt hverdagsliv, og der skal tænkes 

bæredygtighed og smart-city-teknologi ind i alle anlægsbyggerier og initiativer.
4. Der skal planlægges i tid og i fleksibilitet, og Vinge skal fungere fra begyndelsen.
5. Det stedsspecifikke skal bruges som et aktiv i udviklingen og som identitetsskabende faktor.
6. Naturen skal integreres i fritiden, og fritiden skal ud i naturen i form af naturoplevelser.
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Historik

I 2015 godkendte Byrådet en anlægsbevilling på 0,4 mio. ler. til udvikling af KlB- 

planen.

KIB-planen blev udviklet i perioden frem til juni 2016 jævnfør ovenstående proces.

I juni 2016 bemyndigede Fritidsudvalget administrationen til at planlægge en 

temadrøftelse samt videre politisk behandling.

23. november 2016 blev KIB-planen præsenteret og drøftet på Byrådets 

temamøde. Dernæst blev en justeret Kl B-plan sendt til alle Byrådets medlemmer.

I februar 2017 sendes KIB-planen i høring i alle fagudvalg. Anbefalingerne herfra 

forelægges Fritidsudvalget i marts 2017, hvorefter planen behandles i 

Økonomiudvalget og Byrådet.

Supplerende sagsfremstilling til Fritidsudvalgets møde 8. marts 2016:

KIB-planen har været i høring hos alle fagudvalg. Beslutningerne fremgår 

nedenfor.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.



Side 10

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller, at Fritidsudvalget over for Økonomiudvalget og 

Byrådet anbefaler, at:

1. Udvalgenes beslutninger tages til efterretning.
2. KIB-planen godkendes.

Historik

Uddannelsesudvalget, 6. februar 2017, plet. 18:

Uddannelsesudvalget finder, at KIB-planen er god og spændende. Særligt er der 

spændende tanker om, hvordan fremtidens skole skal udfoldes i Vinge.

Udvalget ser frem til at blive en del af den spændende proces med henblik på at 

skabe fremtidens folkeskole i Vinge. Udvalget bakker op om planen.

Vækstudvalget, 7. februar 2017, ptk. 15:

Planen blev drøftet i relation til Vækstudvalgets områder og havde ingen 

bemærkninger.

Fraværende:

Poul Henrik Hedeboe (F).

Hans Andersen (V).

Kirsten Weiland (A).
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Sundhedsudvalget, 7. februar 2017, plet. 18:

Udvalget drøftede KIB-planen, og har ikke yderligere bemærkninger til planen.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

Teknisk udvalg, 8. februar 2017, plet. 32:

Drøftet. Udvalget opfatter planen som en god og ambitiøs ramme kultur, idræt og 

bevægelse i Vinge. Det er vigtigt for udvalget, at de aktivitetsrum der skabes, 

indrettes til alle generationer og understøtter det sociale liv. Naturen skal være en 

integreret del af Vinge.

Teknisk Udvalg vil tage initiativ til at udarbejde en strategi for kunst, æstetik og 

byliv.

Fraværende:

Carsten Cederholm (A).

Fritidsudvalget, 8. februar 2017, plet. 19:

Sagen drøftet.
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Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

Velfærdsudvalget, 9. februar 2017, plet. 22:

Udvalget drøftede planen, og anbefaler, at hele aldersspekret skal kunne rummes 

i planen.

Fraværende:

Anne-Lise Kuhre (A).

Emilie Tang (V).

Beslutning

1. Fritidsudvalget har gennemgået de øvrige udvalgs kommentarer. Det giver ikke 

anledning til ændringer af KIB-planen.

2. Anbefales.

Fritidsudvalget bemærker Teknisk Udvalgs plan om en strategi om kunst, æstetik 

og byliv. Fritidsudvalget anbefaler over for Økonomiudvalget og Byrådet, at 

udarbejdelsen afen kunsttrategi placeres i Fritidsudvalget.

• KIB-plan december 2016

42 Adaana til svømmehaller 2017
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Sagsfremstilling

I forbindelse med overholdelse af krav i henhold til bekendtgørelse 918 for 

svømmebadsanlæg og disses vandkvalitet skal Slangerup Svømmehal renoveres i 

2017. Den forventede tidsplan for renoveringen af Slangerup Svømmehal vil være 

fra 6. juni 2017 til 18. november 2017. Kultur og Fritid har sammen med 

foreningsbrugerne af Slangerup Svømmehal og Frederikssund Svømmehal 

udarbejdet et forslag til, hvordan man bedst muligt kan få foreningerne igennem 

renoveringsfasen.

Bilag A er udkast til en ekstraordinær fordeling af tid i Frederikssund Svømmehal 

gældende for den periode, hvor Slangerup Svømmehal er under renovering. 

Svømmeklubberne i Frederikssund Kommune afholder svømmeaktiviteter for ca. 

4.400 medlemmer, primært unge mennesker hver ugen. Den ekstraordinære 

fordeling reducerer i den offentlige åbningstid. Den offentlige åbningstid 

beskrevet i bilag A er der, hvor der er størst efterspørgsel efter tid fra eksempelvis 

morgensvømmere, motionssvømmere og børnefamilier. Oplægget til fordeling af 

tid i bilag A er udarbejdet i samarbejde mellem foreningsbrugerne af 

Frederikssund Kommunes svømmehaller og administrationen. Foreningerne 

bakker samlet op om bilag A og ser det som den bedste samlede løsning imens 

Slangerup Svømmehal renoveres.

Den nuværende fordeling af Frederikssund Svømmehal ses i bilag B.

Den allokeret vandtid til foreningerne i Frederikssund Svømmehal er ikke nok til at 

erstatte tidligere tildelte tid i Slangerup Svømmehal. Derfor er Slangerup 

Svømmeklub i dialog med Metalskolen i Jørlunde omkring leje af 25meter bassin i 

renoveringsperioden. Svømmeklubben kan ansøge om lokaletilskud hos 

Folkeoplysningsudvalget.
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Med denne samlet løsning forventer foreningerne, at de kan fastholde 

hovedparten af deres medlemmer, men vil stadig være nødsaget til at lukke for 

øvrige aktiviteter som blandt andet babysvømning.

Den ekstraordinære fordeling af tid i Frederikssund Svømmehal har på grund af 

reduceret indtægter fra den offentlige åbningstid konsekvenser for det samlede 

driftsbudget.

Driftsmæssige konsekvenser for Frederikssund Idrætsanlæg

Frederikssund Idrætsanlæg vil i lukkeperioden have et afledt indtægtstab, der 

påvirker driften. Samlet indtægtstab for entré, baneudlejning, babysvømning 

vurderes at blive i størrelsen 480.000 ler.

Frederikssund Idrætsanlæg forventer en besparelse på udgifter til vikarer i 

perioden i størrelsesordenen 130.000 ler.

Den samlede forvende påvirkning afdriften for Frederikssund Idrætsanlæg vil 

under renoveringen af Slangerup Svømmehal være på 350.000 ler.

Økonomi

Økonomi: Merudgiften på forventeligt 350.000 ler. i 2017 søges dækket inden for 

Fritidsudvalgets samlede område, som vil omfatte eventuel overførsel af overskud 

fra 2016.

Indstilling

Kultur- og Fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Orientering om de forventede driftsmæssige konsekvenser tages til efterretning.
2. Den offentlige åbningstid som beskrevet i bilag A godkendes for perioden, hvor Slangerup 

Svømmehal renoveres.
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3. Fordelingen af tider fordelt mellem de folkeoplysende foreninger anbefales til 
Folkeoplysningsudvalget.

Beslutning

1. Orienteringen tages til efterretning, idet det bemærkes, at en forventet 

merudgift til driften som konsekvens af manglende indtægter ikke påvirker 

fritidsudvalgets ramme i 2017, samt at øgede lokaleudgifter ikke påvirker 

folkeoplysningsudvalgets ramme i 2017.

2. Godkendes.

3. Godkendes.

Skolesvømning prioriteres for kommunes folkeskoler qua Byrådets beslutning om, 

at alle 3. og 4. klasser skal have svømmeundervisning. Handicapaktiviteter i 

varmtvandsbassinet tilbydes mulig ledig tid i prioriteret rækkefølge indenfor: 1) tid 

afsat til skolesvømning, 2) tid afsat til offentlig åbning eller 3) fordeles efter 

ansøgning i tidsrummet for foreningsaktiviteter af folkeoplysningsudvalget. 

Muligheder for at placere handicapaktivteterne på Kærholm undersøges.

• Bilag A - ekstraordinær lokalefordelino Frk. Svømmehal.pdf

• Bilag B - Normal lokalefordeling Frk. Svømmehal.pdf

43 Dalbv IF ansøgning om anlægsbevilling til beach baner 

Lovgrundlag

Kriterier for Idrætsfacililtetspuljen.

Sagsfremstilling

Dalby IF ansøger Idrætsfacilitetspuljen om tilskud til at anlægge to beach baner 

på areal langs kunstgræsbanen i Dalby.
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Dalby IF er en flerstrenget forening med 554 medlemmer i idrætterne:

• Badminton (31 medlemmer > 25 år)
• Bordtennis (12medlemmer > 25 år)
• Fodbold (93 medlemmer < 25 år og 183 medlemmer > 25 år)
• Gymnastik (46 medlemmer < 25 år og 101 medlemmer > 25 år)
• Håndbold (32 medlemmer < 25 år og 23 medlemmer > 25 år)
• Idræt for senior(25 medlemmer > 25 år)
• Tennis (5 medlemmer > 25år)
• Handikapidræt (3 medlemmer >25år)

Dalby Idrætsforening har udarbejdet et projekt omkring opførelsen af to beach 

håndboldbaner, der samtidig etableres, så de kan bruges til beachvolley og 

beachfodbold, anlagt på idrætsanlægget på Dalby Stadion, Solbakkevej 26, Dalby. 

Der findes i dag ikke nogen beachvolleybaner i Dalby. Nærmeste beachvolley 

ligger i Ferslev. Dalby lægger i deres ansøgning vægt på, at håndbold, fodbold og 

volley på sand er sportsgrene, der er populære i sommerhalvåret. Endvidere vil 

etableringen af disse baner give Fjordlandsskolen afd. Solbakke og SFO nye 

muligheder i idrætsundervisningen.

Dalby IF foreslår, at banerne anlægges på et areal langs kunstgræsbanen, som i 

øjeblikket ikke vedligeholdes, og som ikke indgår i fodboldarealerne.

Dalby IF har indhentet 3 tilbud. Tilbuddene fremsendes særskilt.

Dalby IF ansøger om 296.230 ler. Dalby IF bidrager selv med 100.000 kroner 

inklusiv moms til projektet. Den samlede anlægssum på to beachbaner er på 

396.230 ler. inklusiv moms.

Fløring

Frederikssund Idrætsråd og Fjordlandsskolen har fået fremsendt ansøgningen til 

udtalelse.
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Afdelingsleder på Fjordlandsskolen afd. Dalby udtaler om projektet følgende - "Vi 

er som sådan ikke inddraget i processen, men ideen om de to håndboldbaner har 

Dalby IF fortalt mig om. Jeg har umiddelbart ikke noget imod at der etableres 

baner, jeg er dog overrasket over placeringen og kan ikke umiddelbart vurderer 

placering af hegn m.m. i forhold til SFO'en ud fra de tegninger der er medsendt."

Frederikssund Idrætsråd anbefaler udvalget at følgende undersøges inden, der 

bevilliges penge til projektet:

• at før man investerer bør det undersøges om Beach Volleybanen i Ferslev, som fik midler i 2015 til 
udskiftning af sand, kan bruges

• at man kunne tænke denne udgift med i den pulje der er afsat til at styrke idrætten i Jægerspris
• at det bør undersøges, hvor stort behovet er for anlægget i Dalby, det kan måske etableres et andet 

sted i Jægerspris området

Økonomi

Der er afsat 2,174 mio. kr. i budget 2017 til Idrætsfacilitetspuljen, heraf er 1,964 mio. 

ler. endnu ikke til udmøntet til konkrete projekter. Der kan således anvendes 0,296 

mio. kr. til at anlægge 2 beach-baner.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes beslutning.

Beslutning

Der gives afslag på ansøgningen i første omgang, idet udvalget anbefaler, at
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klubben starter sin aktivitet på banen i Ferslev.

• Dalby - Vedtægter

• Dalby - Årsregnskab

• Dalby - Beachbaner oversigtskort

• Dalby - Beachbaner ansøgning

• Udtalelse - til fadlitetspulien - beachvolley bane.pdf

M  Erstatningsbane til ORI 

Lovgrundlag

Idrætsvisionen for Frederikssund Kommune.

Sagsfremstilling

Administrationen har igennem 2016 været i løbende dialog med ORI om 

mulighederne for erstatningsbaner i perioden indtil idrætsbyens boldbaner står 

klar til brug.

Et muligt tiltag, der har været drøftet i dialogen mellem administrationen og ORI, 

er mulighederne for at lægge rullegræs på den nuværende grusbane på Bjergvej. 

Det forventes at være en løsning, der kan gennemføres i foråret 2017, så banen vil 

være klar til brug efter sommerferien 2017. ORI forslår dette tiltag i deres 

henvendelse til Frederikssund Kommune den 21. december 2016. (vedlagt som 

bilag).

Administrationen vurderer, at ændringen af grusbelægning til græs på banen på 

Bjergvej vil være en velfungerende løsning i perioden frem til idrætsbyens fase 1 

forventes klar medio 2019.

I forbindelse med nedlæggelsen af Ådalens Skole Syd, nedlægges også de to 

fodboldbaner, der er placeret på skolen. Disse bruges i dag af ORI.
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I den kommende idrætsby er der planlagt etablering af en række fodboldbaner. De 

første af disse kommer i fase i og vil være erstatningsbaner for de baner ORI 

mister bl.a. ved nedlæggelsen af Ådalens Skole Syd.

Nedlæggelsen af fodboldbanerne på Ådalens Skole Syd er planlagt til sommeren 

2017.

Indtil erstatningsbanerne i idrætsbyen er etableret, kan der anvises tider på 

centerbanen på Ådalens Skole Nord, der i dag ikke bruges af fodboldklubber samt 

på bane 9 på Kalvøen, hvis nedlæggelsen af denne bane udsættes, til der er 

etableret erstatningsbaner i idrætsbyen.

Det er folkeoplysningsudvalget, der i Frederikssund Kommune har til opgave at 

gennemføre bane- og lokalefordeling.

Disse forhold blev Fritidsudvalget orienteret om i sag nr. 110 den 7. september 

2016.

Fritidsudvalget gav administrationen bemyndigelse til at indhente tilbud på hvad 

dette forslag kan gennemføres for. De indhentede tilbud fremlægges 

efterfølgende for Fritidsudvalget.

Fortsat sagsbehandling til mødet 8. marts 2017:

Administrationen har indhentet tilbud på etablering af græsbane på den 

eksisterende grusbane på Bjergvej.

Ved en etablering af græsbane med nyt muld og med nyt rullegræs har 

administrationen modtaget tilbud, der vil blive fremsendt til udvalget.

Ved en etablering af græsbane ved at flytte muld og græs fra Ådalens Skole Syd 

har administrationen ligeledes modtaget tilbud, der vil blive fremsendt til 

udvalget.

I begge tilbud er der taget udgangspunkt i, at banen skal kunne fungere i ca. to til 

tre år indtil banerne i idrætsbyen er etableret.
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Ønsker Fritidsudvalget at imødekomme ORIs ønske om etablering af græsbane 

på grusbanen på Bjergvej, kan det finansierers med midler fra 

Idrætsfacilitetespuljen.

Høring

Ansøgningen har været sendt i høring hos Frederikssund Idrætsråd, der har 

følgende bemærkninger (vedlagt som bilag):

Frederikssund Idrætsråd har gennemgået sagen om erstatningsbaner til ORI i 

perioden frem til Idrætsbyens fase i står klar.

Det fremgår af sagen at ORI bl.a. har ønsket at deres nuværende grusbane lægges 

om til græsbane, så de kan gennemføre deres aktiviteter der, når Ådalen skole syd 

lukkes til sommer 2017.

En løsning som forvaltningen og ORI har fundet frem til, for at få overgangen til 

den nye Idrætsby til at gå så glat som muligt.

Vi anbefaler derfor at der gives tilskud til omlægning af den nuværende grusbane 

til græsbane.

Økonomi

Der er afsat 2,174 mio. kr. i budget 2017 til Idrætsfacilitetspuljen, heraf er 1,964 mio. 

ler. endnu ikke udmøntet til konkrete projekter.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:
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1. Sagen drøftes, og der træffes beslutning.

Beslutning

Udvalget godkender tilbud fra Amager Rullegræs om etablering af midlertidig 

græsbane på den eksisterende grusbane på Bjergvej. Anlæggelsen af græsbanen 

finanseres af idrætsfacilitetspuljen.

Udvalget beder administrationen om at fastholde dialogen med ORI med henblik 

på, at der findes en løsning for den anden erstatningsbane.

• Udtalelse - til fadlitetspulien - erstatningsbaner QRI.pdf

• Erstatningsbaner QRI-Fodbold

45 Kulturhuse i Frederikssund Kommune

Lovgrundlag

Budgetaftale for 2017.

Sagsfremstilling

Ved Byrådets vedtagelse af budget for 2017 indgår følgende beslutning:

Kulturhusene og kulturinstitutioner:

Forligspartierne er enige om, at alle kommunale lokaler som udgangspunkt stilles 

vederlagsfrit til rådighed for de frivillige foreninger.

Det ønskes, at administrationen fremlægger en samlet plan for organisering og 

drift af kulturhusene og evt. snitflader til bibliotekernes aktivitetstilbud.

Der forudsættes en øget effektivisering på driften af kommunens kulturhuse 

svarende til ca. 0,5 mio. ler. fra 2018. De midler skal bruges til at skabe endnu mere 

kultur for byens borgere.
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Det forudsættes, at Fritidsudvalget i første halvår 2017 har besluttet en plan, der 

frigiver ressourcer til nye kulturaktiviteter i kommunen.

Som udgangspunkt for en samlet plan for organisering og drift af kulturhuse, er 

der behov for en definition af, hvad der i Frederikssund Kommune er at betragte 

som kulturhuse, og hvad der skal betragtes som foreningshuse.

Administrationen har i vedlagte bilag udarbejdet en oversigt over både kultur- og 

foreningshuse samt deres tilknyttede budgetter.

Administrationen anbefaler, at kulturhuse defineres som kommunale bygninger, 

hvor de primære aktiviteter er af kulturel karakter.

Administrationen anbefaler, at Rejsestalden, Elværket og Kulturhuset Pyramiden 

defineres som kulturhuse og dermed indgå i den samlede plan for organisering og 

drift af kulturhusene, som Byrådet har vedtaget.

Fortsat sagsfremstilling til mødet den 30. november 2016:

Fritidsudvalget udsatte den 2. november dette punkt, idet udvalget ønsker belyst 

konstruktionen bag hvert af husene i bilaget, herunder adresse samt hvilke 

aktiviteter, der foregår.

Administrationen har udarbejdet fire bilag, som er vedhæftet:

• Bilag 1 er en oversigt over kultur- og foreningshuse samt lokaler -  med adresse, formål, 
styringsform m.m.

• Bilag 2 -  brugere i kultur- og foreningshusene, som er udarbejdet i juni 2015.
Bilaget skønnes fortsat at give et godt billede af de aktiviteter, som foregår i 

husene. Bilaget mangler oplysninger om Valhal og Kulturhuset Pyramiden -  disse 

findes i bilag 4.
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Bemærk: Foreningshuset Østersvej 4 er pr. i. oktober 2016 blevet udlejet til 

Vejdirektoratet. De foreninger, som tidligere har brugt huset, er blevet anvist 

lokaler andre steder, herunder i Langes Magasin.

• Bilag 3 - brugere i Rejsestalden, udarbejdet i juni 2015.
• Bilag 4 - brugere i Valhal og Pyramiden, udarbejdet i november 2016.

Fortsat sagsfremstilling til mødet den 4. januar 2017:

Fritidsudvalget udsatte den 30. november dette punkt.

Administrationen har udarbejdet bilag som er vedhæftet:

• Bilag 5 - er en oversigt over kultur- og foreningshusenes økonomi fordelt på forbrugsområder.

Fortsat sagsfremstilling til mødet den 8. februar 2017:

Fritidsudvalget udsatte den 4. januar dette punkt.

Administrationen har udarbejdet bilag, som er vedhæftet:

• Bilag 6 - beskrivelse af vederlagsfrihed.

Fortsat sagsfremstilling til mødet den 8. marts 2017:

Fritidsudvalget besluttede den 8. februar 2017 følgende:

Udvalget ønsker, at administrationen afdækker, hvilke forhold der i dag i 

kulturhuse, museer og idrætsanlæg betales for. Derudover beskrives, hvad der 

ligger i begrebet primær brug.

Udvalget beslutter, at de i bilag 1 beskrevne bygninger samt huset på Lejrvej 4 i 

Jægerspris, defineres som kulturhuse i den fremadrettede proces.

Administrationen har udarbejdet notat om, hvilke forhold der i dag betales for i 

kulturhus, museer og idrætsanlæg samt en beskrivelse af, hvad der ligger i 

begrebet primær brug.
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Notatet er vedhæftet som bilag 7 - oversigt over hvad der betales for i bygninger 

på kultur- og fritidsområdet.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes beslutning.

Beslutning

Sagen drøftet og genoptages på næste møde.

• Kultur- op foreninoshuse

• Bilag 1 - Kulturhuse - foreninoshuse - lokaler

• Bilag 2 - Brugere af kulturhuse pr. g. juni 201c;

• Bilag 4 - Bruoeroplysninoer Rejsestalden a

• Bilag a - brugere af Valhal oo Pyramiden

• Bilag c; - Økonomisk oversigt - driftsudgifter til husene

• Bilag 6 - Beskrivelse af vederlaosfrihed

• Bilag 7 - oversiot over hvad der betales for i bygninger på kultur- oo 

fritidsområdet

• afgifter nov20M Elværket

a6 Ekstraordinært driftstilskud til ROMU 

Sagsfremstilling

ROMU har anmodet om, at Roskilde, Frederikssund og Lejre kommuner bidrager 

med et ekstraordinært driftstilskud til ROMU, som følge af ekstraudgifter i 

forbindelse med direktørskifte.
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I forbindelse med direktørskifte i ROMU har direktøren for ROMU fremsendt en 

anmodning til bestyrelsen i ROMU om, at der gives et ekstraordinært driftstilskud 

til dækning af udgifter i forbindelse med rekruttering samt optjent lønudgift til 

afgående direktør. Engangstilskuddet beløber sig på i alt 950.000 ler., hvoraf 

Roskilde Kommunes andel er 693.000 ler. Frederikssund Kommunes andel er 

162.000 ler., og Lejre Kommunes andel er 95.000 ler.

Beløbet vil ifølge museet sikre, at overgangen ikke vil få afgørende 

driftsøkonomiske konsekvenser for museet og kan sikre at et direktørskifte kan 

forløbe unde større driftsmæssige forstyrrelser, og dermed undgå at museet er 

nødt til at begrænse åbningstiderne.

Anmodningen bakkes op af ROMU's bestyrelse.

Økonomi

Økonomi: Ekstraordinært driftstilskud finansieres inden for Fritidsudvalgets 

nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Frederikssund Kommunes andel på 162.000 kr. finansieres inden for Fritidsudvalgets ramme 
ved årsafslutningen.

Beslutning

Godkendt. Udvalget udtrykker undren over manglende rettidighed i forhold til 

henlæggelser til kendte udgifter fra ROMUs side. Tilsagnet er givet under 

forudsætning af, at ROMUs bestyrelse og ledelse ved årsafslutningen ikke kan 

finde beløbet inden for egen ramme.
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• RQMU-ny direktoer-fred.pdf


